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a. Inleiding 

Voor u ligt het meerjarenplan van Stichting en Vereniging Mooi Binnenveld. Aangezien de 

organisatie, doelstellingen en werkzaamheden van Stichting en Vereniging nauw met elkaar zijn 

verweven is ervoor gekozen om één samenhangend meerjarenplan op te stellen. Het opstellen van 

een meerjarenplan is conform de statuten. Er is gekozen voor een beknopt meerjarenplan waarin 

hoofdrichtingen van toekomstig beleid en daarbij behorende activiteiten zijn benoemd. Het plan is 

richtinggevend voor de jaarlijks op te stellen jaarplannen. Het jaarplan van de Stichting wordt 

formeel vastgesteld door het bestuur van de Stichting en het jaarplan van de vereniging door de 

algemene ledenvergadering. Het meerjarenplan wordt niet formeel vastgesteld, maar wel besproken 

met de leden van de vereniging. Tijdens het opstellen van de jaarplannen wordt bezien of het 

meerjarenplan bijstelling behoeft; doch bijstelling c.q. herijking vindt minimaal 1 maal per 5 jaar 

plaats. 

Dit voorliggende meerjarenplan heeft betrekking op de periode 2024-2029. 

Het plan is tot stand gekomen op basis van brainstorm binnen het bestuur, ervaringen opgedaan 

vanuit de diverse werkgroepen, input vanuit het veld (van de beheerders, tijdens excursies, etc.) en 

een uitgebreide enquête onder de leden. 

Dit meerjarenplan is als volgt opgebouwd 

- een korte terugblik; waar komen we vandaan. 

- waar staan we nu; aandachtspunten 

- bevindingen enquête 

- visie en hoofdrichtingen komende jaren 
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b. Terugblik: Waar komen we vandaan 

Van idee naar realisatie 

Eind 2014 begon het proces op weg naar de Binnenveldse Hooilanden. De Vereniging Mooi 

Wageningen had net een plan bij gedeputeerde Van Dijk van de provincie Gelderland aangeboden, 

waarin ze haar belangstelling voor aankoop van natuurgrond kenbaar maakte. Die belangstelling had 

ook de combinatie LTO (land- en tuinbouworganisatie)/ ANV Het Binnenveld. In januari 2015 begon 

het proces pas echt toen ook Staatsbosbeheer interesse toonde. Toen de provincie constateerde dat      

drie organisaties grote belangstelling hadden voor natuurontwikkeling in het Binnenveld en heeft zij 

partijen vervolgens uitgedaagd om samen een plan te maken. En aldus geschiedde: het 

schetsontwerp.  

Studies lieten zien dat er potentie was voor bijzondere natuurdoelen zoals blauwgrasland en trilveen. 

De keerzijde daarvan is dat er minder ruimte  zou zijn voor kruidenrijk grasland. Omdat       van 

tevoren was afgesproken  om in te zetten op zo hoog mogelijke natuurdoelen, lag het niet voor de 

hand om meer ruimte te maken voor ’doorsnee’ kruidenrijk grasland. In juni 2016  is het 

schetsontwerp, na aanpassingen  vanuit de inspraakronde aangeboden aan de provincie. De 

vogelvluchttekening uit het schetsontwerp spreekt nog altijd tot de verbeelding.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Figuur 1 Schetsontwerp 

Het schetsontwerp heeft geresulteerd in een samenwerkingsovereenkomst (SOK, 2017) tussen 

verschillende partijen: provincie Gelderland, waterschap Vallei en Veluwe, de twee betrokken 

gemeenten namelijk Ede en Wageningen, de Coöperatie Binnenveldse Hooilanden (voortgekomen 

uit het boereninitiatief), Staatsbosbeheer en Stichting Mooi Binnenveld (voortkomend uit het 

burgerinitiatief van Mooi Wageningen). In de overeenkomst zijn afspraken vastgelegd over de 

samenwerking en verantwoordelijkheden.  In de SOK is tevens vastgelegd dat het waterschap 

opdrachtgever is namens de Provincie en Staatsbosbeheer om te komen tot de uitvoering van het 

project .  

Voor de uitvoering van het project is destijds een projectorganisatie opgezet.  Aansluitend is een 

traject ingegaan van Voorlopig Ontwerp, Definitief Ontwerp, Bestek, Aanbesteding en Realisatie. 
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In het voorlopig ontwerp (VO) is het schetsontwerp verder technisch uitgewerkt (2017).  Daarna is 

het VO in 2018 weer verder gedetailleerd in het definitieve ontwerp (DO). Aansluitend is het DO 

vertaald in een zogenaamd aannemingsbestek. De werkzaamheden zijn uiteindelijk (juni 2018) 

gegund aan Martens van Oord uit Werkendam (MvO).  

De uitvoering van het project is in oktober 2018 van start gegaan door MvO in opdracht van het 

waterschap.  In oktober 2019 was de aannemer grotendeels klaar. Nadat vrijwel alle werkzaamheden   

gereed waren gekomen (eind 2019) ging het project een nieuwe fase in.  Allereerst was er de 

aankoop en overdracht van de gronden. Daarbij startte ook de fase van het beheer. In 2020 en begin 

2021 zijn er nog enkele restpunten in uitvoering genomen. De “oplevering” van het project is 

vanwege de corona pandemie enkele malen uitgesteld, maar heeft uiteindelijk plaatsgevonden op 25 

september 2021 tijdens een publieksdag, waar zo’n 200 belangstellenden bij aanwezig waren.  

Om de aankoop van grond te financieren is door Mooi Binnenveld een crowdfundingsactie opgezet. 

Het bleek de grootste crowdfundingactie voor de aankoop van natuur te worden in Nederland. Met 

het opgehaalde bedrag – aangevuld met een aantal subsidies – kon ons gebied worden aangekocht, 

in totaal zo’n 50 hectare. De grond is in 2020 formeel aangekocht van de provincie. 

De organisatie 

Ten behoeve van de aankoop van de gronden en begeleiding van het uitvoeringsproject is in eerste 

instantie de Stichting Mooi Binnenveld opgericht. Nadien is – om onze donateurs (certificaathouders) 

en andere belangstellenden maximaal te betrekken en mee te laten doen en denken - de Vereniging 

Mooi Binnenveld opgericht. Doelstelling van Stichting en Vereniging zijn weergegeven in 

onderstaand kader.  

Het bestuur van de Stichting en de Vereniging is een personele unie. In de beginjaren min of meer ad 

hoc gevormd door actieve betrokkenen bij het tot stand komen van De Binnenveldse Hooilanden en 

de crowdfunding en in latere jaren op basis van voordrachten, vacatures, etc. Het bestuur werkt 

onbezoldigd. Voor diverse werkzaamheden worden vrijwilligers ingezet, veelal betrokken leden. 

Ten behoeve van het (dagelijks) terreinbeheer zijn 2 parttime medewerkers aangetrokken. Dit zijn 

betaalde werknemers vanuit de stichting. 

Doelstellingen  
De stichting heeft ten doel de realisatie, het behoud en het beheer van in natuurwetenschappelijk en landschappelijk 
opzicht belangrijke terreinen in Het Binnenveld tussen Veenendaal, Ede, Wageningen en Rhenen en de directe omgeving 
daarvan. Dit geschiedt primair ter wille van de natuur en daarnaast ten behoeve van het geestelijke en lichamelijke 
welzijn van de mens. Haar algemene streven is gericht op: 
a. het bevorderen van het behoud en het herstel van natuur en landschap; 
b. het bevorderen van de zuiverheid van water, bodem en lucht alsmede het beschermen van de stilte en duisternis; 
c. het bevorderen van het besef dat de mens hiervoor verantwoordelijkheid draagt 
 
De vereniging heeft ten doel het bijdragen aan het behoud en het beheer van de in natuurwetenschappelijke en 
landschappelijk opzicht belangrijke terreinen in Het Binnenveld tussen Veenendaal, Ede, Wageningen en Rhenen en de 
directe omgeving daarvan. De vereniging ondersteunt hierbij specifiek maar niet uitsluitend de Stichting Mooi 
Binnenveld bij haar algemene streven en haar specifieke doelstellingen. 
De vereniging tracht dit doel onder meer te bereiken door: 
a. het geven van voorlichting en educatie; 

b. het verrichten of het bieden van ondersteuning bij het verrichten van onderzoek en het verzamelen van gegevens; 

c. het uitgeven van publicaties; 

d. samenwerking en contacten met gelijkgerichte organisaties; 

e. bemoeiingen met de overheid, rechts- en natuurlijke personen, ter bevordering van het doel; 

f. het bijeenbrengen van gelden en middelen ter bevordering van het doel; 
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g. al hetgeen te doen dat met een en ander rechtstreeks of zijdelings verband houdt of daartoe bevorderlijk kan zijn, 

een en ander in de ruimste zin van het woord. 

 

c. Anno NU: waar staan we nu?  

Van pionierfase naar een gedegen organisatie  

De beginjaren (globaal 2017-2020) van onze organisatie was het vooral pionieren. Uitvinden wat er 

allemaal komt kijken bij het beheer, een organisatie opzetten, statuten opstellen, vrijwilligers vinden 

en aansturen, etc. etc.  

In de jaren daarna (globaal 2020-2024) heeft onze organisatie zich verder ontwikkeld tot een 

(semi=)professionele organisatie met een degelijk bestuur en heldere lijnen. Een fase van enerzijds 

consolidatie en anderzijds van verdere uitbouw, enkele highlights: 

- het beheer van het gebied is goed op orde en wordt in zekere zin routine; 

- in opdracht van de gemeente Veenendaal wordt inmiddels ook het natuurgebied de Groene 

Grens beheert; dit loopt via meerjarige contracten; 

- statuten en huishoudelijk reglement zijn actueel (2023-2024); 

- routine van ALV’s (2x / jaar) en een goede informatievoorziening naar de leden via 

nieuwsbrieven en een up-to-date website; 

- er is sprake van een gedegen monitoring op basis van een monitoringplan, uitgevoerd door veel 

(vaste) vrijwilligers; 

- er is een actief beleid als het gaat om het geven van excursies, waar nog steeds volop 

belangstelling voor is; 

- we zijn ‘kernpartner’ in het lopende gebiedsproces Het Binnenveld en vertegenwoordigen van 

daaruit diverse andere natuur- en milieuorganisaties; 

- etc. 

Onze activiteiten 

De activiteiten die we uitvoeren zijn uitgebreid beschreven in de jaarverslagen. Op hoofdlijnen – in 

aansluiting op de doelstellingen – betreft het de volgende werkzaamheden: 

 

Vanuit de Stichting: 

- het beheer van ons eigen gebied, dit wordt uitgevoerd door 2 parttime medewerkers. 

Werkzaamheden betreffen het coördineren en begeleiden van externe aannemers voor 

maaiwerk en het afvoeren van het maaisel, uitvoeren klein onderhoud, etc. 

- het uitvoeren van het beheer van de Groene Grens voor de gemeente Veenendaal; 

- het afhandelen SNL subsidies en uitvoering van SNL monitoring 

- het participeren in het lopende gebiedsproces  

Vanuit de vereniging (ter ondersteuning van de werkzaamheden van de Stichting) 

- diverse PR- en voorlichtingsactiviteiten, dit in de vorm van een actuele website, maandelijkse 

nieuwsbrieven, geven van lezingen, etc. 

- in het verlengde daarvan: het geven van excursies en het organiseren van activiteiten voor 

scholieren 
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- diverse vrijwilligersactiviteiten ter ondersteuning van het beheer (met name boompjes trekken) 

en een reeks van uiteenlopende monitoringsactiviteiten. 

      

De ontwikkeling van het gebied 

Vanaf het moment van de ontgravingen heeft het gebied zich de afgelopen jaren spectaculair 

ontwikkeld. Dit is ook treffend weergegeven in de film Hooiland. De flora ontwikkelt zich in het 

algemeen goed; we zien steeds meer doelsoorten, in grotere aantallen aanwezig zoals 

klokjesgentiaan, moeraskartelblad, blauwe knoop en diverse orchideeën. Uit de monitoring over de 

afgelopen jaren blijkt ook een duidelijke toename van het aantal broedvogels en insecten .  

We zitten overigens nog wel in een fase van overgangsbeheer; de beoogde natuurdoelen voor de 

grote stukken van ons gebied (blauwgrasland en trilvenen) zijn zeker nog niet bereikt. Voor een 

ontwikkeling naar trilveen zijn zelfs vele 10-tallen jaren nodig, maar deze doelen  houden we in 

beeld. Bij dit type overgangsbeheer hoort ook een strak maairegime. Het nog alom aanwezig pitrus 

zal hierdoor naar verwachting over een aantal jaren verminderen ten gevolge van de   zogenaamde 

uitmijning van fosfaat dat nog in de bodem aanwezig is. 

Door de sterkere wisselingen in natte en droge perioden van de afgelopen jaren is er wel een zekere 

kwetsbaarheid, zeker als het een lange periode droog blijft. In de NatuurDoelAnalyse (NDA) die in 

opdracht van de ecologische autoriteit voor alle Natura 2000 gebieden is opgesteld (zo ook voor het 

Binnenveld) wordt deze hydrologische kwetsbaarheid ook onderkend. In breder verband wordt 

gekeken hoe deze kwetsbaarheid beperkt kan worden. 

Aandachtspunten 

Gebaseerd op onze ervaringen van de afgelopen jaren zien we vanuit het bestuur een aantal 

organisatorische en inhoudelijke aandachtspunten. Deze zijn: 

 

organisatorisch 

- we hebben een goed en actief bestuur, dat ook nog een aantal jaren mee kan. Tot op heden 

hebben we bestuursfuncties altijd goed kunnen invullen. Dat is evenwel geen 

vanzelfsprekendheid. Echter met een betrokken achterban van > 450 leden moet dit ook in de 

toekomst geen probleem zijn, waarbij het wel zaak is om tijdig op zoek te gaan naar nieuwe 

bestuursleden en ervoor te zorgen dat er een goede mix blijft; 

- we zien steeds meer leden afkomstig uit de regio (alhoewel Wageningen nog wel ‘hofleverancier” 

is). We juichen deze verbreding toe, en moeten hier in onze communicatie en activiteiten ook op 

inspelen; 

- de wetenschappelijke adviescommissie is destijds opgericht om ons te adviseren over met name 

eco- en hydrologische aspecten. Nog steeds belangrijk, maar we bemerken ook dat er behoefte is 

aan andersoortige kennis, bijvoorbeeld op het vlak van gebiedsontwikkelingsprocessen. Dit vraagt 

om een heroriëntatie op deze belangrijke commissie; 

- het gebiedsproces (maar ook veel andere activiteiten) kost veel tijd en energie. Vraag is of we dit 

als kleine organisatie de komende jaren op kunnen brengen. In het verlengde hiervan: om ons 

heen gebeurt ook van alles, we zien steeds meer raakvlakken ontstaan met partijen uit de 

omgeving. Hoe hiermee om te gaan? 
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- met meer dan 450 leden is de ledenadministratie en informatievoorziening een inspanning die 

ook om goede IT systemen vraagt. Hierin zijn we nog kwetsbaar. 

 

inhoudelijk 

- via monitoring volgen we de natuurontwikkelingen van het gebied, onze financiering is voor een 

belangrijk deel afhankelijk van subsidies die gebaseerd zijn op deze ontwikkelingen. Uit de 

eerdergenoemde NDA komt een aantal zorgpunten voor het Binnenveld naar voren, zoals de 

hydrologische situatie. Hier moeten we oog voor blijven houden en actief lobbyen dat deze 

zorgpunten worden aangepakt; 

- in onze doelstellingen is het aankopen van nieuwe grond ten behoeve van nieuwe natuur 

opgenomen. We hebben hier in beperkte mate ook geld voor in kas en zouden desgewenst ook 

weer een crowdfundingactie kunnen starten. Echter, de mogelijkheden voor aankoop van nieuwe 

grond voor natuur in het gebied  zijn vooralsnog zeer beperkt. Aankoop van landbouwgrond is 

tegen de huidige marktprijzen geen reële optie, tenzij het aangewezen potentiële natuurgronden 

betreft (nationaal, provinciaal);    

- voor robuuste natuur in het Binnenveld zijn ecologische verbindingszones (groen-blauwe 

dooradering) en buffergebieden van groot belang. De afgelopen jaren hebben wij het nodige 

lobbywerk verricht om de noodzaak hiervan breed onderkend te krijgen. Dit zien we als een 

goede basis om hierop door te pakken.  

 

d. Enquête 

In februari-maart 2024 is er een enquête verspreid onder onze leden om feedback te krijgen op onze 

activiteiten en suggesties op te halen voor eventuele verbeterpunten. De respons op deze enquête 

was groot (174 respondenten), hetgeen de betrokkenheid van onze leden weer eens bevestigt. 

Onderstaand zijn de belangrijkste bevindingen uit de enquête opgenomen voor zover die relevant 

zijn voor onderhavig meerjarenplan.  Daarnaast  is er op een aantal punten een breed scala aan 

suggesties gegeven. Het resultaat van de enquête is opgenomen in een separaat document. De 

gedane suggesties nemen we mee in onze reguliere overleggen en plannen. 

Overzicht belangrijkste bevindingen: 

- Uit de enquête zijn geen prangende, breed gedragen zaken naar voren gekomen die vragen 

om aanpassingen van het beleid of activiteiten; 

- Het merendeel van de leden/respondenten komt uit Wageningen (56%), maar we zien ook 

duidelijke groepen afkomstig uit omliggende gemeenten. We zien in de loop der jaren dit 

aandeel groeien; 

- De helft van de leden heeft nog nooit aan een excursie meegedaan, voor degenen die wel 

hebben meegedaan waren de wandel – en fietsexcursies het best bezocht, hetgeen niet 

verwonderlijk is gelet op het aanbod. Als het gaat om het favoriete type excursie dan heeft 

wandelen een lichte voorkeur; 
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- Als het gaat om het aanbieden van andere typen excursies dan lijkt er een behoefte te zijn 

aan meer inhoudelijke, verdiepende excursies op een aantal terreinen (met name vogels en 

vegetatie, hydrologie, maar ook andere dieren). Ook is er relatief veel belangstelling voor de 

interactie met de landbouw;  

- De nieuwsbrief en de website worden goed bezocht en doorgaans ook erg gewaardeerd.  Het 

gebruik van sociale media is zeer beperkt;  

- De informatievoorziening over het gebiedsproces lijkt afdoende, desondanks is er nog wel 

een groep (28%) die hier meer over geïnformeerd zou willen worden; 

- Invoering van automatische incasso is voor veel leden (80%) die hebben deelgenomen geen 

probleem;  

- Bij de peiling over vrijwilligerswerk komt naar voren dat veel leden – vooral incidenteel – 

willen bijdragen en daarbij ook graag de handen uit de mouwen willen steken. Deelnemen 

aan het boompjes trekken en monitoringactiviteten is het meest populair. Slechts 33 % van 

de respondenten is niet geïnteresseerd in vrijwilligerswerk; 

- Op de vraag wat we over 5 jaar meer of minder zouden moeten doen, komt vooral naar 

voren dat we veel dingen moeten blijven doen zoals nu, met op een aantal zaken wellicht 

nog een tandje er bovenop. Dit dan met name bij de thema’s educatie/scholing en excursies. 

 

e. Waar gaan we heen: richtingen voor de komende jaren 

In z’n algemeenheid kunnen we stellen dat het goed gaat met Mooi Binnenveld. Organisatorisch en 

financieel zijn we op orde, onze doelstellingen zijn helder en daar acteren we ook op. 

Als we op hoofdlijnen kijken naar onze activiteiten dan zien we 3 pijlers: 

1. Het beheer van het eigen natuurgebied en het beheer van het natuurgebied de Groene 

Grens. 

2. Activiteiten gericht op participatie van leden en publiek rondom draagvlak voor de natuur, 

waaronder ook public relations in de regio. 

3. Positie en lobby op lokaal en regionaal niveau.  

 

Navolgend volgt –gebaseerd op de eigen observaties en de resultaten van de enquête – een korte 

bespiegeling per punt en hoe we hier de komende jaren mee om willen gaan. 

Beheer activiteiten  

De Hooilanden ontwikkelen zich voorspoedig. We hebben het beheer in de vingers. Voor de Groene 

Grens zijn we een partner voor de gemeente Veenendaal en de verwachting is dat we dit ook de 

komende jaren zullen blijven. We blijven middels monitoring de ontwikkeling van het gebied volgen 

en doen dit samen met andere gebiedspartijen. Voor de komende jaren worden er ten aanzien van 

dit punt geen grote veranderingen verwacht.   

Wel zal er de komende jaren aandacht besteed moeten gaan worden aan het in kaart brengen van de 

verdere verwachtingen ten aanzien van de ontwikkeling van het gebied (geldt specifiek voor de 

Hooilanden). Naast evaluatie van de ecologische gegevens is hierbij ook de hydrologie van belang. 
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Een goed beeld van deze verwachtingen is nodig om enerzijds te kijken of er aanpassingen in het 

beheer nodig zijn en anderzijds ook met het oog op het verkrijgen van SNL subsidies voor de 

volgende SNL-periode. 

Voor de Groene Grens geldt dat per 2025 de verantwoordelijkheid binnen de gemeente Veenendaal 

over zal gaan naar een andere afdeling (van Projecten naar Beheer en onderhoud), dit vraagt om het 

investeren in nieuwe relaties. Dit gebied is verder in ontwikkeling en kent een aantal specifieke 

uitdagingen, waaronder de toenemende houtopslag. Komende jaren zal naar verwachting de GG de 

nodige aandacht vragen om de natuurontwikkeling in goede banen te leiden. 

Onze beheerders zijn ervaren krachten met een goede kennis van het gebied en grote 

betrokkenheid. Uitbreiding van het (eigen) beheergebied is lastig, waarbij we uiteraard wel oren en 

ogen openhouden. Door contacten met omliggende gebieden ontstaan er wellicht wel kansen om 

voor andere partijen in de Binnenveld-omgeving beheerderswerkzaamheden uit te voeren.  Hier 

staan we in principe niet afwijzend tegenover. 

Voor de komende jaren zien we de volgende focuspunten: 

- Continuering van de huidige werkzaamheden in het kader van het beheer, waarbij er wellicht 

enige verschuiving plaats gaat vinden van overgangsbeheer naar meer permanent beheer. 

Het gezamenlijke beheerplan met Staatsbosbeheer en de Coöperatie Binnenveldse 

Hooilanden wordt naar verwachting medio 2025 herzien; 

- Prognose van de ontwikkeling van het gebied helder krijgen. Op basis van de (eigen) 

monitoringresultaten en de monitoring die vanuit andere kaders wordt uitgevoerd c.q. moet 

worden uitgevoerd (bv hydrologie) willen we een beter beeld krijgen waar het gebied naar 

toe evolueert.  Dit om te kijken of we aanpassingen in het beheer moeten doen én om te 

bezien of we maatregelen kunnen treffen (met gebiedspartners) om de gevolgen van 

klimaatverandering op te vangen. Onze adviescommissie kan hierbij een rol spelen, maar ook 

de overheden (met name provincies) zijn in dit verband een partner; 

- Relatie met gemeente Veenendaal (en Ede) versterken: onze relatie met de gemeente 

Veenendaal is vanwege het beheer van de Groene Grens uitstekend, echter per eind 2024 zal 

het “project Groene Grens” binnen de gemeente Veenendaal worden afgesloten en gaat het 

beheer er van over naar de afdeling Beheer en onderhoud. Dit vraagt om het opbouwen van 

nieuwe relaties. We zouden tevens graag zien, dat de relatie Groene Grens en Binnenveldse 

Hooilanden fysiek wordt versterkt; in het gebiedsproces vragen we hier ook aandacht voor;     

- Opties voor beheerwerkzaamheden voor derden verder verkennen. Onze beheerders zijn 

goede enthousiaste krachten die met veel plezier werken in ons gebied en de Groene Grens. 

Indien er zich mogelijkheden voordoen om ook het beheer van andere natuurgronden in- en 

rondom het Binnenveld op te pakken is dat zeker een optie die we zullen verkennen.   

 

Participatie en voorlichting  

Als het gaat om participatie en voorlichtingsactiviteiten (excursies, schoolprojecten, monitoring, 

boompjes trekken, pr) dan is dat voor de komende periode vooral door blijven gaan met wat we al 

doen en waar wenselijk dit nog uitbouwen of verbeteren. Deze activiteiten worden grotendeels 

gedaan door of met onze vrijwilligers; daar zijn we zuinig op. 
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Mede gelet op de resultaten van de enquête zien we voor de komende jaren vooral de volgende 

focuspunten, die voor een deel de afgelopen periode ook al in gang zijn gezet: 

- Focus op voorlichting/PR bij omliggende gemeenten. We zijn goed bekend in Wageningen en 

Bennekom, nog minder bij de andere omliggende gemeenten. Ook het publiek uit deze 

gemeenten willen we graag kennis laten maken met het gebied. Hier gaan we extra energie 

op zetten, bv in de vorm van lezingen, samenwerking met andere natuur- en 

milieuorganisaties, artikelen, etc.  De aanwas van nieuwe leden uit de regio gaan we 

monitoren; 

- Verder opleiden van (aspirant) gidsen en verbreding van het aanbod aan excursies. We 

hebben inmiddels een mooie groep nieuwe gidsen. Hier willen we echt een team van maken 

en ze voorzien van goed materiaal. Ons aanbod aan excursies (wandel en fiets) is goed, maar 

er is wel behoefte aan meer gespecialiseerde excursies gericht op één specifiek thema (bv. 

vogels, insecten, landbouw, hydrologie, geschiedenis) hierbij kijken we ook naar 

samenwerking met andere organisaties (bv. IVN). 

- Uitbreiden scholenproject naar omliggende gemeenten. Het huidige scholenproject kent 

vooral deelnemers uit Ede en Bennekom. We zouden graag zien dat ook kinderen uit de 

andere omliggende gemeenten mee gaan doen via hun scholen. Dit vergroot tevens de 

regionale binding met het gebied;     

- Vergroten van onze doelgroep door inzet van andere communicatiemiddelen. We hoeven niet 

op Tik-Tok, maar willen wel meer doen met social media zoals Linked In. Uit de enquête volgt 

namelijk dat we hier nog nauwelijks bereik mee hebben.  

- In navolging van de film gaan we werk maken van het boek “Hooiland” (werktitel). We gaan 

hiervoor in eerste instantie op zoek naar een enthousiast team van vrijwilligers dat hier 

energie in wil steken.  

Gebiedsproces   

Het gebiedsproces en de activiteiten die hieruit voortvloeien zullen de komende jaren vermoedelijk 

blijven doorlopen. Dit vraagt de nodige tijdsbesteding en ook is er behoefte aan expertise. Voor Mooi 

Binnenveld zeker een traject waar we op in willen blijven zetten, omdat we hierdoor een goede 

positie hebben om onze belangen en visie naar voren te brengen. Onze opgestelde visie (“Binnenveld 

2040”) op de toekomst van het gebied is in dat kader een goed ankerpunt.    

Dit proces levert bovendien een goed regionaal netwerk op. We zien dit ook als mogelijkheid om 

kansen op grondaankoop te vergroten. Het is voorts denkbaar dat er vanuit het gebiedsproces 

financieringsmogelijkheden ontstaan om zaken verder uit te werken. Dit kan voor ons kansen bieden 

om ofwel zaken extern weg te zetten, dan wel zelf ondersteuning in te huren.   

Het is wel de vraag of we dit als relatief kleine organisatie qua menskracht vol kunnen blijven 

houden. Dit gaat zeker een issue worden als er vanuit het gebiedsproces zaken verder uitgewerkt 

moeten worden. Ook onze positie als trekkende partij van de klankbordgroep vraagt tijd. Uitbreiding 

van onze werkgroep is nodig en gaan we actief naar op zoek.  

We vinden het belangrijk dat ons natuurgebied niet een ‘eiland’ wordt, daarom pleiten we sterk voor 

groen-blauwe verbindingen. Dit geldt niet alleen in fysieke zin, maar ook als het gaat om 

verbindingen met andere regionale natuurorganisaties. De komende jaren willen we hier iets van een 
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regionaal natuurnetwerk in zien op te bouwen. Dit om kennis te delen, gezamenlijk lobby te voeren 

en op punten samen te werken.    

Voor de komende jaren: 

- blijven participeren in Gebiedsproces 

- versterking werkgroep Gebiedsproces  

- opbouw regionaal netwerk met andere (kleinere) natuurorganisaties en 

samenwerkingsmogelijkheden daarmee verkennen  


